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‘Maailoze meimaand’

Op dinsdag 9 mei vond een oordeelsvormende vergadering 
plaats. Er werd onder andere gesproken over de korte termijn 
maatregelen A2 en de kadernota Grondbeleid. De agenda is niet 
afgerond en wordt op maandag 15 mei voortgezet.

Met ‘Raadsnieuws’ heeft de gemeenteraad van Veldhoven een 
eigen medium. De artikelen bevatten een impressie van de 
raadsvergadering, geschreven door een onafhankelijk journalist 
in opdracht van de gemeente.

Tijdens het vragenhalfuur van de raad hield Robert Tros, 
steunfractielid van Senioren Veldhoven, een verrassend 
pleidooi voor een maaivrije meimaand. Het idee komt van 
de bijenstichting, Flora van Nederland en andere natuuror
ganisaties: “wie de grasmaaier in mei laat staan, werkt mee 
aan behoud en versterking van de biodiversiteit”.

In Groningen is dit advies inmiddels opgevolgd. Volgens loka
le wethouder Kirsten de Wrede kan die keuze voor tien keer 
meer bijen zorgen. En bijen zijn zoals bekend belangrijk voor 
het bestuiven van voedselgewassen. Ook is langer gras han
dig bij warm en droog weer.

Wethouder Mariëlle Giesbertz zei zelf ook stevig te willen in
zetten op ecologisch groenbeleid, maar desondanks te willen 
vasthouden aan het huidige maaibeleid. “De Vlinderstichting 
vraagt juist om wél te maaien in mei. En aan het verzoek om 
niet alles tegelijk te maaien voldoen we al. Op veel plaatsen 
maaien we uitsluitend aan de randen."

Zorgen bij CDA over bestemming kerken
De kerkenvisie en de herbestemming van kerken in Veldhoven laat met name het CDA niet los. 
Steunfractielid Ton Bolsius sprak zijn ‘ernstige zorgen’ uit over het behoud van het religieus erf
goed (‘de stenen’) maar ook het behoud van cultureel en maatschappelijk erfgoed (functie en ac
commodatie). Hij wees het college op de aangenomen raadsmotie, waarin het college wordt opge
roepen om er bij herbestemming van kerken ‘bovenop te zitten.”

Verantwoordelijk wethouder Jeroen Rooijakkers de protestantse kerk. Rooijakkers benadrukte 
maakte duidelijk dat hij op dit dossier niet heeft echter dat een gemeente niet over de functie van 
stilgezeten. Er is wel degelijk overleg geweest met vrijgekomen kerkgebouwen gaat. “We zijn niet de 
zowel het parochiebestuur als de kerkenraad van eigenaar, dat zijn parochies en het bisdom."

Raadsnieuws
Bereikbaarheid Brainport 
is forse kostenpost

Veldhoven

Schaarse grond is vooral voor 
woningbouw
Het grondbeleid van een gemeente valt tegenwoordig niet los te 
zien van de grote maatschappelijke opgaven waar een gemeente 
voor staat. Grond is, zeker in Veldhoven, een schaars goed. Het 
grondbeleid wordt dan ook in hoge mate gestuurd door de nood
zaak om te bouwen en bedrijven te faciliteren.

“De tijd dat de bouwgrondexploitatie een geheid verdienmodel 
opleverde, is voorbij", concludeerde D66-raadslid Piet Wijman al. 
De schaalsprong waar Veldhoven in zit, zorgt voor uitdagingen en 
daarbij mag de gemeente zich wel wat pro-actiever opstellen, vindt 
hij. Naar de zin van Wijman acteert het college te behoudend en 
afwachtend.
Een dag eerder, bij een informatieve bijeenkomst over het grond
beleid, was de raad al duidelijk gemaakt dat er sinds de vorige 
kadernota uit 2017 anders wordt aangekeken tegen grondbeleid. 
Het huidige uitgangspunt is het creëren van leefbare wijken. Ou
deren die langer thuis blijven wonen en de vluchtelingencrisis zor
gen voor flinke uitdagingen. Een nieuw element in het grondbeleid 
anno 2023 is de zelfbewoningsplicht: de koper van een huis wordt 
geacht er zelf in te gaan wonen, en niet het pand te verhuren.

Gemeente moet regie nemen
Wethouder Jeroen Rooijakkers (GroenLinks/PvdA) zei dat de ge
meente in het voorgestelde grondbeleid de mogelijkheid heeft om 
de regie te nemen en dit ook van plan is te doen. Onderdelen van 
het nieuwe grondbeleid zijn onder meer verkoop van reststroken 
(snippergroen) aan particulieren en actief meedenken met particu
liere bouwinitiatieven. Ook verduurzaming is een speerpunt.

Een serieus probleem is dat er op de regionale bedrijventerreinen 
nauwelijks meer kavels beschikbaar zijn. Ook hier drong Piet Wij
man aan op een pro-actieve houding van het college: wacht niet af, 
maar ga De Run actief herontwikkelen.

Alle fracties, op de GBV na, konden instemmen met het stuk. Dit 
komt zodoende als bespreekstuk terug op de agenda van de be
sluitvormende raadsvergadering.

Het totale kostenplaatje bedraagt voor de 
MRE-gemeenten 46,2 miljoen euro. Het aandeel 
van Veldhoven is bepaald op 5,2 miljoen. Nog 
steeds een fors bedrag, maar voor de raad toch 
behapbaar. Dat komt vooral omdat het maatre
gelenpakket van de regio vooral is gericht op ver
sterking van alternatieven voor de auto. De Veld- 
hovense bijdrage is bedoeld om twee fietsroutes 
op eigen grondgebied te realiseren.

in regionale hubs (overstapplaatsen van de auto 
op fiets of openbaar vervoer). De maatregelen 
zijn erop gericht om vooral De Run bereikbaar 
te houden. En dat kan op begrip rekenen van de 
Veldhovense raad. Youri van Oorschot (GBV) “Ik 
snap goed dat het geld kost om de regio bereik
baar te houden." Jos van Gent (Hart voor Veldho
ven) denkt dat snelfietsroutes een goed middel 
zijn om mensen uit de auto te krijgen.

Eén fietspad gaat de Hovenring (Heerbaan) via 
de Peter Zuidlaan verbinden met bedrijventerrein 
De Run. De andere route, F67 of Kempenroute 
genaamd, betreft een fietsroute van Reusel naar 
Eindhoven. Deze westelijke route loopt via Locht 
en Kempenbaan. Een andere tak van F67 is een 
fietsverbinding vanaf Bergeijk en loopt op Veld- 
hovens gebied over Volmolenweg - Witvenseweg 
-Dommelstraat - O.L. Vrouwedijk.
Veldhoven is alleen verantwoordelijk voor werk
zaamheden in de eigen gemeente.

Begrip bij raad
Daarnaast wordt veel regionaal geld geïnvesteerd

Aan het kostbare maatregelenpakket draagt ook 
het bedrijfsleven bij. Waaronder uiteraard ook 
ASML, dat zeer gebaat is bij medewerkers die - al 
dan niet via een hub - fietsend op hun werk aan
komen. Wethouder Jeroen Rooijakkers noemde 
de bijdrage van ASML ‘substantieel’. “Het bedrijf 
komt de gemaakte afspraken zeker na."

Senioren Veldhoven en D66 hebben nog enkele 
onbeantwoorde (technische) vragen. Het raads
voorstel is daarom geen hamerstuk tijdens de 
besluitvormende raadsvergadering van 6 juni 
aanstaande.

Bereikbaarheid van Brainport en doorstroming op de zo belangrijke verkeersader A2ZRandweg 
Eindhoven: het zijn thema’s die ook Veldhoven in hoge mate aangaan. Het wordt steeds drukker, 
vooral op de toevoerwegen naar de industriële kartrekker ASML. Veldhoven gaat om die reden 
stevig bijdragen aan een pakket kortetermijnmaatregelen ‘Randweg A2’.
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Inclusie-agenda voor mensen met handicap moet opnieuw
Wethouder Huub Stroeks (Hart voor Veldhoven) is er niet in geslaagd zijn Lokale Inclusie Agenda 
door de raad te loodsen. Na brede kritiek van vooral de grote oppositiepartijen VVD en GBV zag hij 
zich genoodzaakt het stuk terug te nemen.

“Ik had een concretere agenda verwacht. Wat 
gaan we nu precies op korte termijn doen? Ik vind 
dit een erg mager stuk”, verwoordde GBV-steun- 
fractielid Frank Lauwers zijn kritiek. Roy van 
Heugten (VVD) was nog stelliger. “U zegt dat we 
volop ambitie hebben, maar waar blijkt dat uit? 
Kwetsbare mensen met psychische problemen 
verlangen concrete actie van hun gemeente.”

Waar de Inclusie Agenda over gaat? Veldhoven wil 
een inclusieve gemeente zijn voor mensen met 
een handicap, beperking of psychische kwets
baarheid. De Lokale Inclusie Agenda is afgeleid 
van het internationale VN-verdrag voor het waar
borgen van de rechten van mensen met een be
perking. Alle gemeenten in Nederland stellen een 
lokale versie van dit verdrag op.

Ook binnen de coalitie klonken kritische gelui
den. Zo zag GroenLinks/PvdA-woordvoerster 
Jolanda van Grunsven weinig aanknopingspun
ten. ‘Hoe wil de wethouder de inclusieve samen
leving dichterbij brengen? Wat zijn de volgende 
stappen?” Ton Bolsius (CDA) verpakte zijn kritiek 
in een aanbeveling. Hij adviseerde Stroeks drin
gend om hoofd- en bijzaken beter te onderschei
den en vooral om duidelijk prioriteiten te stellen. 
Karin Gielis (HvV) zei blij te zijn met de lokale 
agenda, “die zorgt voor gerichtere actie voor een 
specifieke groep mensen”. Toch had ook zij vra
gen over de uitvoering.

‘Trots op nota’
Wethouder Stroeks wilde aanvankelijk van geen 
wijken weten. Hij zei trots op de nota te zijn, die

tot stand is gekomen na intensief overleg met en interviews in het 
‘veld’, zoals met adviesgroep Veldhoven aan Tafel, ervaringsdes
kundigen in zorginstellingen, sportclubs en organisaties als Seve
rinus. Ook komt er nog een uitvoerig communicatieplan. Hij sprak 
van een ‘marathon’ om zover te komen. “Er is echt al veel onder
zoek verricht. En ja, in de uitwerking valt er nog wat te verbeteren.” 
In eerste instantie zocht de wethouder naar een oplossing op korte 
termijn. Stroeks beloofde de raad een aanvullende nota met han- 
delingsperspectief, vóór de besluitvorming op 6 juni. GroenLinks/ 
PvdA en D66 ondersteunden dat voorstel.

De oppositie nam daar echter geen genoegen mee: er zou dan 
te weinig tijd zijn om de nieuwe agenda te bestuderen. Roy van 
Heugten stelde voor het stuk helemaal terug te nemen. Hij kreeg 
steun van GBV. Na meerdere schorsingen voor overleg haalde 
Huub Stroeks tenslotte bakzeil. Het stuk verdwijnt van de agenda 
en keert pas in een volgende raadscyclus terug. In flink aangepaste 
vorm, wel te verstaan.

Energietoeslag voor minima
In november heeft de raad extra geld vrijgemaakt voor de energietoeslag aan gezinnen met een laag inkomen. Daar kwam 
Wouter van der Molen (D66) in het vragenhalfuur op terug. Is dat geld ook aangekomen bij de grotere groep mensen die op 
13007o van de bijstandsnorm zit?

Wethouder Caroline van Brakel kon hem niet he
lemaal gerust stellen. “De groep tot 1200Zo van die 
norm hebben we grotendeels bereikt. Daar ging 
het extra bedrag van 200 euro automatisch naar 
toe. Dan spreek je in de Veldhovense situatie over 
937 huishoudens die de volledige energietoeslag 
hebben ontvangen. Van de nieuwe groep huis

houdens met een inkomen tussen net boven die 
1200Zo hebben we ongeveer een kwart kunnen 
bereiken. Die hebben de volledige bijdrage even
eens ontvangen.”

Collega-wethouder Mariëlle Giesbertz voegde er 
desgevraagd aan toe dat het college ervoor open

staat de zogeheten warmte- 
kamers (een behaaglijk-warm 
toevluchtsoord in bibliotheek 
en wijkcentra) volgende win
ter weer te openen, mits daar 
behoefte aan is.


